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Jegyzőkönyv az Egészségügyi Szakmai Kollégium „Kórházi klinikai gyógyszerészet 
(gyógyszerészeti)” tagozat és tanács 2011. szeptember 23-án tartott közös üleséről 

 
 
Az ülés helye, ideje: SE GYTK Egyetemi Gyógyszertár Gyógyszerügyi Szervezési 
Intézet Csipke Zoltán tantermében (szemináriumi 4-es terem), Budapesten (Hőgyes E. u. 7-
9), 10.00-13.30 óra között. 
 
Jelenlévők: Tagozat részéről: prof. dr. Soós Gyöngyvér, prof. dr. Zelkó Romana, prof. dr. 
Botz Lajos; Tanács részéről: dr. Cseh Ibolya, dr. Higyisán Ilona, prof. dr Gyires Klára, dr. Kis 
Szölgyémi Mónika, Kovácsné dr. Balogh Judit, dr. Katonáné dr. Turai Erika, Szabóné dr. 
Schirm Szilvia, dr. Trestyánszky Zoltán, dr. Szabó Csongor 
 
Távol maradt:  prof. dr. Hársing László 
 
Meghívott vendégek közül jelen voltak: dr. Bódis Lászlóné Országos Tisztfőgyógyszerész, 
dr. Kőszeginé dr. Szalai Hilda GYEMSZI OGYI főigazgató, Pálffyné dr. Poór Rita GYEMSZI 
OGYI főosztályvezető 
  
Meghívott vendégek közül távol maradtak: A NEFMI képviselői 
 
Ülés napirendje: 

1.) 2011. június 23-án tartott ülés jegyzőkönyv 1. pontjában rögzítetteknek megfelelően –meghívottként- a 
„Magyar Kísérletes és Klinikai Farmakológiai Társaság” elnökének (tagjainak?) üdvözlése. Egyeztetés az 
elnökkel vagy/és a jelenlévő képviselőkkel az ESZK kórházi, klinika gyógyszerészeti Tanácsban elképzelt 
közös munkáról, feladatokról. Előterjesztők: prof. dr. Gyires Klára és prof. dr. Hársing László.  

2.) Tájékoztatás a legutóbbi ülés óta eltelt időszak eseményeiről. Előterjesztő: dr. Botz Lajos.  
3.) A hazai kórházi/klinikai gyógyszerészet helyzetét tömören (kb. 2 old) ismertető anyag első változatának 

egyeztetése. Előterjesztők: prof. dr. Botz Lajos, prof. dr. Soós Gyöngyvér, dr. Trestyánszky Zoltán.  
4.) A személyi és tárgyi minimumfeltételek (41/2007. (IX.19.) EüM rendelet) áttekintése alapján, az 

ellátórendszer ismert változásaira tekintettel, a szükséges korrekciókat megfogalmazó javaslat 
egyeztetése. Előterjesztők: dr. Katonáné dr. Turai Erika, dr. Cseh Ibolya.  

5.) A finanszírozási protokollok harmonizálása tekintetében szakmai illetékességünk az onkológiai 
finanszírozási protokolloknál lehet. Ezek áttekintését követően a megfogalmazott korrekciós javaslatok, 
kiegészítések egyeztetése. Előterjesztők:  dr. Kis Szölgyémi Mónika, dr. Higyisán Ilona, dr. Szabó 
Csongor.  

6.) OGYI-P-67-2008 módszertani levél (Betegágy melletti gyógyszerész tanácsadás) átnézése kapcsán tett 
javaslatok ismertetése. Előterjesztők: prof. dr Soós Gyöngyvér (dr. Csukonyi Katalin és dr. Szabó Mária 
felkérésével, bevonásával).  

7.) OGYI-P-68-2008 módszertani levél (Parenterális készítmények előállítása) átnézése kapcsán tett 
javaslatok ismertetése. Előterjesztők: Kovácsné dr. Balogh Judit, prof. dr. Zelkó Romana (SE további 
illetékes szakembereinek bevonásával).  

8.) OGYI-P-69-2008 módszertani levél (Betegre szabott gyógyszerosztás végzése) átnézése kapcsán tett 
javaslatok ismertetése. Előterjesztők: prof. dr. Soós Gyöngyvér, dr. Kis Szölgyémi Mónika, dr. Higyisán 
Ilona.  

9.) OGYI-P-63-2007 módszertani levél (A keverékinfúziók előállítása) átnézése kapcsán tett javaslatok 
ismertetése. Előterjesztők: Szabóné dr. Schirm Szilvia (dr. Tóbel Andrea felkérésével és bevonásával).  

10.) OGYI-P-64-2007 módszertani levél (A citosztatikus keverékinfúziók előállítása) átnézése kapcsán tett 
javaslatok ismertetése. Előterjesztők: dr. Higyisán Ilona, dr. Szabó Csongor.  

11.) OGYI-P-62-1998 módszertani levél (Az intézeti gyógyszertárban előállított, nem a saját intézményben 
felhasznált gyógyszerkészítmények átadása és átvétele) átnézése kapcsán tett javaslatok ismertetése. 
Előterjesztők: dr. Katonáné dr. Turai Erika, dr. Botz Lajos.  

12.) Rövid tájékoztatás a kórházaikban dolgozó gyógyszerészekről készülő anyagról, mely a szakma 
humánerőforrás helyzetének bemutatását célozza. Előterjesztők: dr. Szabó Csongor, prof. dr. Soós 
Gyöngyvér (ezen adatbázis elkészítésének határideje: 2011. október 30).  



13.) A kórházi/klinikai gyógyszerészi szakképzés (szakgyógyszerész) szükséges átalakítása, az MGYK – 
MGYT - Gyógyszerészeti Szakmai Kollégiumok együttműködés alapján 2010. őszén született közös 
javaslat továbbvitelét, esetleges szükséges korrekcióit bemutató javaslat egyeztetése. Előterjesztők: prof. 
dr. Zelkó Romana, prof. dr. Soós Gyöngyvér.  

14.) Tájékoztatás a Magyar Gyógyszerészi Kamara Kórházi Állandó Bizottsága által kezdeményezett (dr. 
Buchholcz Gyula), 2011. június 16-án tartott egyeztetést követően 2011. augusztus 25-én tartott újabb 
megbeszélésről (MGYK vezetőivel). Előterjesztők: dr. Higyisán Ilona, dr. Botz Lajos. [kb. 10 perc] 

15.) A múlt év végéig működött „Kórházi, klinikai gyógyszerészeti szakmai kollégium” tapasztalatait, azok 
alapján megfogalmazott javaslatokat dr. Trestyánszky Zoltán indítványa alapján a T. tagok megkapták, 
melyben már több ajánlást is megfogalmaztak a jövőre nézve is. A kiküldött anyag kapcsán –esetleges- 
észrevételek, kérdések egyeztetése. Dr. Szabó Csongor titkár Úr által nyár folyamán kiküldött, nyár végén 
életbe léptetett átdolgozott ügyrend és intézezetvezető főgyógyszerészi kinevezések véleményezésének 
bírálati szempontjainak „életbeléptetése” (legfontosabb változások). Előterjesztő: dr. Szabó Csongor.  

 
A tanácskozás megállapításai, döntései a napirendi pontok sorrendjében, azokhoz 
csatolt megállapításokkal: 
 
 Elöljáróban tagozat és tanács elnökei megállapították az ülés határozatképességét. 
A tagozat elnöke –kérdésekre válaszul- tájékoztatta a tagokat, hogy a tagozat és tanács 
működési feltételeinek biztosításával kapcsolatban továbbra sem érkezett semmilyen 
tájékoztatás. Megköszönte a tagok ez ügyben tanúsított türelmét, valamint kérte változatlan 
aktivitásukat, bizalmukat. Kiemelten és külön is megköszönték az elnökök dr. Zelkó Romána 
professzor asszonynak, hogy vállalta a házigazda szerepét és gondokoskodott az ülés 
helyszínéről. Az elnökök kiemelték, hogy ezen az ülésen a 2011. június 23-án tartott ülés 
jegyzőkönyvében meghatározott kérdések tárgyalására koncentrálnak. Mivel az 
előterjesztések a tagok közötti felosztás alapján készültek el (június 23-ai ülésről a tagok 
számára július 12-én és augusztus 22-én megküldött emlékeztető alapján). Kihangsúlyozták, 
hogy a napirendek száma igen sok, így nincs idő az érintett témák időigényes vitájára, ezért 
csak a szóbeli egyeztetést igénylő tartalmi kérdésekre szorítkozhatnak. Ezért (is) kérték a 
megadott témák gondos előkészítését. A sok téma remélhetően csak az első ülésekre lesz 
jellemző. Felhívták a figyelmet, hogy az elhangzott javaslatokat az ülést követően e-
levelezés útján javasolják mielőbb (október 10) véglegesíteni. Elmondták továbbá, hogy 
jövőben a tanács és tagozat munkája (ülései) várhatóan jobban el fognak már különülni, 
azonban az eredményesség érdekében és időkényszer miatt a kezdeti időszak közös 
munkáját tartják indokoltnak.  
 
 Napirend pont 1.: 2011. június 23-án tartott ülés jegyzőkönyv 1. pontjában 
rögzítetteknek megfelelően –meghívottként- a „Magyar Kísérletes és Klinikai Farmakológiai 
Társaság” elnökével való találkozás lehetősége vetődött fel. Az egyeztetés célja az elnökkel 
vagy/és a jelenlévő képviselőkkel az ESZK kórházi, klinika gyógyszerészeti tanácsban 
elképzelt közös feladatok egyeztetése. Prof. dr. Gyires Klára elmondta, hogy Társaságuk 
ülésére –melyen ezt a kérdést is várhatóan tárgyalhatják- novemberben kerül sor. Azt 
követően lehetne erre a kérdésre visszatérni. Tagozat elnöke kifejtette, hogy a tagozat, 
tanács előtt álló számos téma miatt az akítv szerepvállalás és feladatkijelölés rendkívül 
fontos. Meg kell találni azokat az érintkező szakmai területeket, ahol a MKKFT-vel az 
együttműködés kölcsönösen hasznos lehet. Felvette, hogy ilyen területnek látja, ezért közös 
megfontolásra javasolja, a kórházakban, klinikákon folyó humán klinikai vizsgálatok 
kivitelezését, mindenre kiterjedő dokumentálását és a jobb átláthatóságának megteremtését, 
európai kívánalmakat sem követő hazai formalitások kiszűrését (pl. kórházi, klinikai 
gyógyszerészeti formális, vagy hiányzó nyilatkozatok, stb.). A klinikai, kórházi 
szakgyógyszerészek klinikai farmakológia területén végzett tevékenységi kompetenciáit 
(ilyen irányú posztgraduális képzésüket is) szükségesnek látják közösen értékelni, majd egy 
közös javaslatot erre vonatkozóan megfogalmazni. Prof. Gyires Klára vállalta, hogy 
Társaságuk novemberi vezetőségi ülésén egyeztet ezekről a kérdésekről, majd a soron 
következő ülésen tájékoztatást ad ez alapján a tagozat/tanács novemberi ülésén. A tagozat 
elnöke elmondta, hogy szívesen látják akár a Társaság nagyobb képviseletét is ezen az 
ülésen, illetve ismételten megerősítette a Társaság elnökének meghívását is erre az ülésre, 



majd kérte prof. Gyires Klárát ennek képviseletére Társaságuk novemberi ülésén (l. június 
23-ai emlékeztetőben is). 
 
 Napirend pont 2.: Tagozat elnöke röviden összefoglalta a legutóbbi ülés óta 
történteket. Kiemelte, hogy azért nem kell részletes ismertetést adnia, mivel minden tag 
részére minden anyagot, leadott véleményt elektronikus úton megküldtek. További kérdés, 
észrevétel ezekkel kapcsolatban nem merült fel. Elnök rövid tájékoztatást adott a GYEMSZI 
– NEFMI és tagozatunk tagjainak bevonásával folyó közös/országos kórházi 
gyógyszerbeszerzések optimalizálását szolgáló javaslat egyeztetési folyamatáról, formálódó 
javaslatról. 
 
 Napirend pont 3.: A hazai kórházi/klinikai gyógyszerészet helyzetét tömören 
ismertető anyag első változatának egyeztetése a tagok részére kiküldött anyag alapján 
történt. Botz Lajos hangsúlyozta, hogy a kiküldött anyagban a három előterjesztő (Botz 
Lajos, Soós Gyöngyvér, Trestyánszky Zoltán) javaslatait elkülönítve is megadták, így 
mindenki láthatta az összes beérkezett javaslatot. A jelenlévők egyetértettek, hogy a kiemelt 
javaslatokat a kórházi betegek gyógyszerterápiája során a gyógyszerészeti szakmai 
szempontok érvényesítésére kell felfűzni, javasolva a teljeskörű dokumentáltságot és a 
finanszírozásban történő beépítést. A KGYSZ októberi balatonalmádi szimpóziumán előnyös 
lenne ezt kiosztani, így szélesebb körben is egyeztetni ezt a kollégákkal. Az anyagot ezekre 
is figyelemmel Botz Lajos véglegesíti, határidő november 1. 
 
 Napirend pont 4.: A személyi és tárgyi minimumfeltételek (41/2007. (IX.19.) EüM 
rendelet) áttekintése alapján az előterjesztők (Katonáné dr. Turai Erika, Cseh Ibolya) az 
ellátórendszer ismert változásaira is tekintettel, a szükséges korrekciókat megfogalmazó 
javaslatot készítettek és azt előzetesen kiküldték. A vita során elhangzott javaslatokat 
(részben az előző pontban foglaltakra is figyelemmel) az előterjesztésükbe beépítik és 
korrigált változatot legkésőbb október 10-ig minden tag részére megküldik. A tagok ezt a 
korrigált változatot áttekintik és amennyiben észrevételük van, akkor azt megküldik az 
előterjesztők és tagok részére. Cél, hogy előterjesztést az előterjesztői a további beérkezett 
javaslatok figyelembevételével október 25-ig véglegesítsék, majd megküldjék a tagozat és 
tanács elnökeinek, akik a NEFMI részére -illetékességük okán- továbbítják, kérve a 
véleményüket, intézkedésüket és támogatásukat a mielőbbi korrekciók tekintetében.  
 
 Napirend pont 5.: A legutóbbi ülésén a tagozat/tanács tagjai a finanszírozási 
protokollok harmonizálása tekintetében szakmai illetékességet az onkológiai finanszírozási 
protokolloknál láttak (l. prof. dr. Fülesdi Béla június 10-én tartott előadásának 11. ábráján). 
Ezek áttekintését követően a megfogalmazott javaslataikat az előterjesztők (Kis Szölgyémi 
Mónika, Higyisán Ilona, Szabó Csongor) megküldték minden tag részére. A vita során 
elhangzott javaslatokat az előterjesztésükbe beépítik és korrigált változatot legkésőbb 
október 10-ig minden tag részére megküldik. A tagok ezt a korrigált változatot áttekintik és 
amennyiben észrevételük van, akkor azt megküldik az előterjesztők és tagok részére. Cél, 
hogy előterjesztést a további javaslatok, észrevételek figyelembevételével október 25-ig 
véglegesítsék az előterjesztői, majd azt küldjék el a tagozat és tanács elnökeinek, akik a 
ESZK, OEP (NEFMI?) részére -illetékességük okán- továbbítják, kérve a javaslataink 
figyelembevételét. 
 
 Napirend pont 6.: Az OGYI-P-67-2008 módszertani levél (Betegágy melletti 
gyógyszerész tanácsadás) átnézése kapcsán tett javaslatok ismertette Soós Gyöngyvér. A 
lefolytatott élénk vitát összefoglalva a tagozat elnöke kiemelte, hogy a hazai ismert kórházi 
nehézségek ellenére is fontos irányt kijelölő módszertani levelek kiadása. A kórházak 
rendkívül eltérő „szinten” állnak a klinikai, kórházi gyógyszerészet tekintetében. Így lehetnek 
olyanok, akiknek egy ilyen tartalmú módszertani levél segítséget jelenthet már most is, és 
vannak nem is kevesen, akik ettől egyelőre még igen távol állnak. A vita során elhangzott 
javaslatokat az előterjesztésükbe beépítik, majd a korrigált változatot legkésőbb október 10-
ig minden tag részére megküldik. A tagok ezt a korrigált változatot áttekintik és amennyiben 
észrevételük van, akkor azt megküldik az előterjesztők és tagok részére. Cél, hogy a további 



észrevételek figyelembevételével október 25-ig véglegesítsék a módszertani levelet, majd 
azt megküldjék a tagozat és tanács elnökeinek, akik a GYEMSZI OGYI részére -
illetékességük okán- továbbítják, kérve a véleményüket, intézkedésüket és támogatásukat a 
mielőbbi módszertani levél korrekció tekintetében. 
 
 Napirend pont 7.: Az OGYI-P-68-2008 módszertani levél (Parenterális készítmények 
előállítása) átnézése kapcsán tett javaslatokat ismertették az előterjesztők (Kovácsné Balogh 
Judit, Zelkó Romána). A vita során több észrevételt is tettek a jelenlévők. Elnök kiemelten is 
kérte Szabó Csongort és Szabóné Schirm Szilviát, hogy tekintsék át ismételten az ülést 
követően a javaslatot, majd küldjék meg észrevételeiket az előterjesztők részére. A tagok 
egyetértettek, hogy 2-4 regionális infúziós laboratórium kialakítására lenne szükség, mely 
egyaránt segítené a betegállási érdekek és nemzetgazdasági, ellátás-biztonsági szempontok 
teljesítését. Nyilvánvaló, hogy ennek során „GMP” szakmai elvek józan mérlegelése és 
figyelembevétele szükséges. Ezekre is figyelemmel kell a javaslatot aktualizálni! Ez alapján 
központi intézkedés lesz kívánatos, így ezt is szükséges szorgalmazni a kérdés 
megoldására. A vita során elhangzott javaslatokat az előterjesztésükbe beépítik az 
előterjesztők és korrigált változatot legkésőbb október 10-ig mindenki részére megküldik. A 
tagok ezt a korrigált változatot áttekintik és amennyiben észrevételük van, akkor azt 
megküldik az előterjesztők és tagok részére. Cél, hogy a további javaslatok 
figyelembevételével október 25-ig véglegesítsék a módszertani levelet, majd azt megküldjék 
a tagozat és tanács elnökeinek, akik a GYEMSZI OGYI részére -illetékességük okán- 
továbbítják, kérve a véleményüket, intézkedésüket és támogatásukat a mielőbbi módszertani 
levél korrekció érdekében. 
 
 Napirend pont 8.: Az OGYI-P-69-2008 módszertani levél (Betegre szabott 
gyógyszerosztás végzése) átnézése kapcsán tett javaslatokat ismertették az előterjesztők 
(Soós Gyöngyvér, Kis Szölgyémi Mónika, Higyisán Ilona). Az álláspontok hasonlóak voltak a 
hatodik napirendi pont kapcsán megfogalmazottakkal. Egyöntetű vélemény volt az is, hogy ki 
kell térni az ún „unit dose” ellátási rendszerre is. A módszertani levélben szükséges ezért 
rögzíteni, hogy az OGYI-P-69-201x módszertani levélben foglalt általános kórházi 
gyógyszerellátási gyógyszerészeti szempontokat kell teljesíteni az ún. „unit dose automata 
csomagolók” kapcsán is (mivel a szakmai, betegellátási szempontok nem különbözhetnek 
lényegileg attól függően, hogy milyen módon, technikával teljesítik a betegre szabott 
gyógyszerosztást). A vita során elhangzott javaslatokat az előterjesztésükbe beépítik az 
előterjesztők és korrigált változatot legkésőbb október 10-ig mindenki részére megküldik. A 
tagok ezt a korrigált változatot áttekintik és amennyiben észrevételük van, akkor azt 
megküldik az előterjesztők és tagok részére. Cél, hogy a további beérkezett javaslatok 
figyelembevételével október 25-ig véglegesítsék a módszertani levelet, majd azt megküldjék 
a tagozat és tanács elnökeinek, akik a GYEMSZI OGYI részére -illetékességük okán- 
továbbítják, kérve módszertani levél mielőbbi kiadását. 
 
 Napirend pont 9.: Az OGYI-P-63-2007 módszertani levél (A keverékinfúziók előállítása) 
átnézése kapcsán tett javaslatokat ismertették az előterjesztők (Szabóné Schirm Szilvia, aki 
ebbe a munkába az elnök felkérő levele alapján bevonta Tóbel Andreát is). A vita során 
elhangzott értékes megjegyzéseket az előterjesztésükbe beépítik az előterjesztők és a 
korrigált változatot legkésőbb október 10-ig mindenki részére megküldik. A tagok ezt a 
korrigált változatot áttekintik és esetleges észrevételeiket megküldik az előterjesztők és 
tagok részére. Cél, hogy a további észrevételek figyelembevételével október 25-ig 
véglegesítsék a módszertani levelet, majd azt megküldjék a tagozat és tanács elnökeinek, 
akik a GYEMSZI OGYI részére -illetékességük okán- továbbítják, kérve módszertani levél 
mielőbbi módosítását. 
 
 Napirend pont 10.: Az OGYI-P-64-2007 módszertani levél (A citosztatikus 
keverékinfúziók előállítása) átnézése kapcsán kialakított javaslataikat ismertették az 
előterjesztők (Higyisán Ilona, Szabó Csongor). A rendkívüli alapossággal készült korrekciók 
kapcsán elhangzott további hasznosítható megjegyzéseket – különös tekintettel a veszélyes 



munkára vonatkozó munkajogi kritériumokra- az előterjesztők beépítik és a korrigált 
változatot legkésőbb október 10-ig mindenki részére megküldik. A tagok ezt a korrigált 
változatot áttekintik és esetleges észrevételeiket megküldik az előterjesztők és tagok 
részére. Cél, hogy a további észrevételek figyelembevételével október 25-ig véglegesítsék a 
módszertani levelet, majd azt megküldjék a tagozat és tanács elnökeinek, akik a GYEMSZI 
OGYI részére -illetékességük okán- továbbítják, kérve módszertani levél mielőbbi 
áttekintését, szükség esetén további egyeztetés lefolytatását, majd annak hatályba 
léptetését. 
 
 Napirend pont 11.: Az OGYI-P-62-1998 módszertani levél (Az intézeti gyógyszertárban 
előállított, nem a saját intézményben felhasznált gyógyszerkészítmények átadása és 
átvétele) átnézése kapcsán tett javaslatok ismertették az előterjesztők (Katonáné dr. Turai 
Erika, Botz Lajos). A vita során elhangzott, hogy rendkívül aktuális lenne ennek a 
módszertani levélnek is az aktualizálása, hatókörének a bővítése, fokozott figyelemmel a 
különböző kórházi „közös” gyógyszerellátásokra is (pl. „unit dose” ellátórendszerek várható 
hazai felállása, kórházcsoportok költségeiket racionalizáló és a szakmai szintet közös erővel 
megvalósítani kívánó együttműködései ezen a területen, stb.). A módszertani levélhez nem 
szorosan kapcsolódó szakaszok kihagyhatók. Az elhangzott további hasznosítható 
megjegyzéseket az előterjesztők beépítik és a korrigált változatot legkésőbb október 10-ig 
mindenki részére megküldik. A tagok ezt a korrigált változatot áttekintik és esetleges 
észrevételeiket megküldik az előterjesztők és tagok részére. Cél, hogy a további 
észrevételek figyelembevételével október 25-ig véglegesítsék a módszertani levelet, majd 
azt megküldjék a tagozat és tanács elnökeinek, akik a GYEMSZI OGYI részére -
illetékességük okán- továbbítják, kérve módszertani levél mielőbbi áttekintését, szükség 
esetén további egyeztetés lefolytatását, majd annak hatályba helyezését. 
 
 Napirend pont 12.: Rövid tájékoztatás hangzott el a kórházaikban dolgozó 
gyógyszerészekről készülő felmérésről (hazai kórházi gyógyszerészeti humántőke 
helyzetéről). Az előterjesztők (Szabó Csongor, Soós Gyöngyvér) ismertették a felmérő 
adatlap első –nagy gonddal összeállított- verzióját. Az adatbázis elkészítésének határideje 
eredetileg is 2011. október 30. volt, így a munka előrehaladása igen jónak tekintendő.  Az 
elhangzott további hasznosítható megjegyzéseket (pl. humán klinikai vizsgálatokra 
irányulóan, RKEB és IKEB bizottsági tagság, stb.) az előterjesztők beépítik és a korrigált 
adatlapot legkésőbb október 10-ig mindenki részére megküldik. A tagok ezt a korrigált 
változatot áttekintik és esetleges észrevételeiket megküldik az előterjesztők és tagok 
részére. Cél, hogy a további észrevételek figyelembevételével október 15-ig véglegesítsék a 
az adatlapot, majd az akár már a KGYSZ balatonalmádi szimpóziumán is kiosztható legyen, 
de legkésőbb november 1-ig minden kórházba eljusson, kérve a kollégákat, hogy 10-14 
napon belül küldjék vissza feldolgozásra a kitöltött adatlapokat. 
 
 Napirend pont 13.: A kórházi/klinikai gyógyszerészi szakképzés (szakgyógyszerész) 
szükséges -munkaerőpiaci szempontokat is tükröző- megújítását szolgáló javaslat, az MGYK 
– MGYT - Gyógyszerészeti Szakmai Kollégiumok együttműködés alapján 2010. őszén 
született közös előterjesztés esetleg szükséges korrekcióit felmérő és azt bemutató javaslat 
kapcsán az előterjesztők ( Zelkó Romána, Soós Gyöngyvér) elmondták, hogy tekintettel a 
tavalyi alaposan kidolgozott anyagra és azóta eltelt rövid időre, e területen nem tartanak 
szükségesnek további korrekciókat. Az akkori javaslatot a kórházi gyógyszerészeti szakma 
részéről ma is megfelelőnek tartják és ezért azt továbbvitelre ajánlják. A tagok az 
előterjesztőkkel egyhangúlag egyetértettek, kérték az előterjesztőket és a tagozat, tanács 
elnökét ezen álláspont további képviseletére.  
 
 Napirend pont 14.: Tájékoztatás hangzott el a Magyar Gyógyszerészi Kamara 
Kórházi Állandó Bizottsága által kezdeményezett (dr. Buchholcz Gyula), 2011. június 16-án 
tartott első egyeztetést követő 2011. augusztus 25-én tartott újabb megbeszélésről (MGYK 
vezetőivel). Az előterjesztők (Higyisán Ilona, Botz Lajos) ismertették az egyeztetés során 
tapasztaltakat, a felmerült vitás kérdéseket. Kiemelték, hogy alapvető fontosságúnak kell 



tekinteni –ebben a jelenlévők egyhangúlag egyetértettek-, hogy a kórházi, klinikai 
gyógyszerészek a szakmai, beteg- és gyógyszerellátási és gyógyszerpiaci súlyukkal arányos 
képviseletet kapjanak a hazai gyógyszerellátás egészének képviseletére a törvény által is 
erre kötelezett új felállású MGYK-ban. Az újabb októberi egyeztetésen is ennek 
képviseletére adtak felhatalmazást a jelenlévők. 
 
 Napirend pont 15.: A múlt év végéig működött „Kórházi, klinikai gyógyszerészeti 
szakmai kollégium” tapasztalatait, azok alapján megfogalmazott javaslatokat dr. 
Trestyánszky Zoltán indítványa alapján a T. tagok megkapták, melyben már több ajánlást is 
megfogalmaztak a jövőre nézve is. A kiküldött anyag kapcsán tett további szóbeli 
kiegészítést Trestyánszky Zoltán. 
 
 Napirend pont 16.: Dr. Szabó Csongor titkár Úr a nyár folyamán kiküldött, nyár végére 
átdolgozott ügyrendet és intézetvezető főgyógyszerészi kinevezések véleményezésének 
bírálati szempontjait ismertette. A tanács jelenlévő tagjai az előterejesztéseket egyhangúlag 
támogatták. A javaslatok alapján az „ügyrend” megnevezés helyett a „munkarend” 
megnevezés került elfogadásra. Az Egészségügyi Szakmai Kollégium Kórházi Klinikai 
Gyógyszerészeti Tanács munkarendjét a jelenlévő tanácstagok  egyhangú szavazással 
elfogadták, így az 2011. szeptember 23-án életbe lépett. A jelenlévő tanácstagok szintén 
egyhangú szavazzással fogadták el az intézetvezetői főgyógyszerészi kinevezések bírálati 
szempontjait. 
 
 Napirend pont 17a.: A tanács elnöke indítványozta a „klinikai gyógyszerészi 
munkacsoport” megalakítását, mivel látható, hogy a felmerülő feladatok is szélesebb 
egyeztetést kívánnak meg, továbbá több kiváló kolléga lenne ennek révén bevonható az 
előttünk álló munkába. A tanács tagjai egyhangúlag támogatták, hogy dr. Csukonyi Katalin 
(SZTE, Szeged), dr. Csonka Péter (Mátraháza), dr. Egri Lászlóné (SE, Budapest), dr. Szabó 
Mária (SZTE, Szeged), dr. Takács Gézáné (Békéscsaba) kollégák bevonásával alakítsák 
meg a klinikai gyógyszerészi munkacsoportot. A munkacsoport tagjait a tanács elnöke kéri 
fel (október 12-ig), egyúttal röviden a felkérő levélben tájékoztatja a kollégákat a 
munkacsoport megalakításának okairól, céljairól. 
 
 Napirend pont 17b.: A tanács tagjai titkos szavazással véleményt nyilvánítottak a 
kórházi főgyógyszerészi kinevezés kapcsán tett előterjesztésről. A Fővárosi Önkormányzat 
Károlyi Sándor Kórház és Rendelőintézet intézeti főgyógyszerészi munkakör betöltésére - az 
Egészségügyi Közlöny LXI évfolyam 12. számában - megjelent pályázati hirdetményre 
egyedül Sugárné Dr. Kertész Zsuzsanna adott be pályázatot. Az intézeti főgyógyszerészi 
munkakör betöltésére benyújtott pályázat mind tartalmi, mind formai szempontból megfelelő. 
A pályázatban közölt adatok alapján az Egészségügyi Szakmai Kollégium Kórházi Klinikai 
Gyógyszerészeti Tanácsa - 8 igen szavazat, 0 nem szavazat, 0 tartózkodás mellett – 
támogatja Sugárné Dr. Kertész Zsuzsanna intézeti főgyógyszerészi kinevezését. 
 
 Napirend pont 17c.:Kis Szölgyémi Mónika felhívta a figyelmet a Medscape napokban 
megjelent, gyógyszerhiányokra (különösen citosztatikumok tekintetében) figyelmeztető 
közleményére. Tagozat elnöke ehhez kapcsolódóan kiemelte, hogy erre a kérdésre 
(terebélyesedő problémára) a tagozatnak és tanácsnak rövidesen foglalkoznia kell! 
 
 A tagozat és tanács elnöke megköszönte a jelenlévő vendégek aktív közreműködését, 
számos és rendkívül hasznos észrevételeiket az érintett kérdések kapcsán. Kérték, hogy a 
tagozat, tanács előterjesztéseit szíveskedjenek továbbra is gondozni, segíteni azok mielőbbi 
kiadását. A vendégek elismerően nyilatkoztak a tagozat és tanács tagjainak önzetlen és 
igényes szakmai munkájáról. Az elnökök kinyilvánították, hogy a tagozat, tanács 
előterjesztéseit (módszertani levelekre vonatkozóak) novemberig eljuttatják az 
illetékesekhez. A további támogató közreműködést a jelenlévő vendégek megerősítették. Dr. 
Kőszeginé dr. Szalai Hilda főigazgató asszony felhívta a figyelmet az Európai Tanács ún. 
„kis mennyiségben készülő gyógyszerek előállítására” vonatkozó új irányelvére, melyet a 



további munka során javasolt figyelembe venni (tagozat, tanács tagjai részére pótlólag lesz 
kiküldve: EDQM resolution 2011 – January 2011). 
 
 Tájékoztatásul még az ülés utolsó perceiben elhangzott, hogy a soron következő ülésre 
várhatóan 2011. november 21-30 közötti napon várható, későbbiekben egyeztetett 
időpontban és helyszínen. Végezetül elnökök megköszönték a tagok kiváló előkészítő 
munkáját, valamint az aktív közreműködésüket. 
 
 
 
  dr. Botz Lajos    dr. Trestyánszky Zoltán 
           Tagozat Elnöke            Tanács Elnöke 
 


